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Protokół Nr XVIII/2012 

 

 

z XVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 26 października  2012 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do godziny 16
45

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji  udział wzięło 13 radnych, w tym 1 radny spóźnił się,  

a nieobecność 2 radnych została usprawiedliwiona.  

W sesji udział wzięło 7 pracowników urzędu gminy, 8 zaproszonych gości oraz 14 

osób zainteresowanych obradami. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

3. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 r. 

4. Informacja o realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny w tym o wynikach 

sprawdzianów i egzaminów na szczeblu szkół podstawowych i gimnazjów. 

5. Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2012 r.  

6. Informacja z wykonania funduszu sołeckiego w 2012 r.  

7. Propozycje budżetowe na 2013 r.   

8. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 rok. 

2) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Rzęczkowo. 

9. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła XVIII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka. Powitała radnych, zaproszonych gości, 

pracowników urzędu gminy oraz osoby zainteresowane obradami. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła, że jest wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Poinformowała radnych, że punkt 4 porządku obrad zostanie przedstawiony na 

kolejnej sesji z uwagi na nieobecność, z powodu choroby, inspektor oświaty Pani Małgorzaty 

Kapsy.  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
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Ad. 2 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że projekty protokołów z XVI i XVII sesji Rady Gminy były umieszczone na 

stronie internetowej urzędu gminy w odpowiednim czasie i każdy mógł się z nimi zapoznać.  

Poinformowała, że protokoły są dostępne na trwającej sesji i zapytała, czy ktoś z radnych 

chciałby wnieść uwagi do protokołów. 

Po przeprowadzonym głosowaniu protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o przedstawienie kolejnego punktu z porządku obrad.  

 

Ad. 3 

Informacja z wykonania Budżetu Gminy za I półrocze 2012 r. 

 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Omówiła informacje z wykonania Budżetu Gminy za I półrocze 2012 r.  

Informacja w załączeniu do protokołu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła dyskusję na omawiany temat.  

Robert Borzęcki –  radny 

Odnosząc się do omawianej informacji zapytał kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego 

ile gmina posiada autobusów, jaka jest szacunkowa wartość jednego autobusu i dlaczego 

prawie 71 tys. zł przeznaczono na naprawy tych pojazdów.  

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że gmina posiada 5 autobusów. Cztery z nich dowożą dzieci do szkół, a piąty 

jest rezerwowy. Stan techniczny większości z nich nie jest zadowalający z uwagi na to że 

prawie wszystkie pojazdy mają ok. 18 lat. Dodał, że niestety pojazdy eksploatują się i 

potrzebują napraw, których koszty nie są małe.  

Robert Borzęcki –  radny 

Powiedział, że jego pytanie podyktowane jest tym, że kiedy powstawał GZK zapytał 

kierownika o to, czy jest on zwolennikiem utrzymywania własnego taboru, czy korzystania z 

usług prywatnych firm.  

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że jest zwolennikiem posiadania własnego taboru, ponieważ firmy zewnętrzne 

byłyby tańsze tylko na początku, ponieważ później również ze względu na eksploatację 

pojazdów podnosiłyby ceny. Dodał, że autobusy gminne nie są wykorzystywane tylko do 

dowozu uczniów, ale również wypożycza się je różnym organizacjom pozarządowym oraz 

zrzeszeniom na wycieczki itp. Stwierdził, że jeżeli rada wyrazi taką wolę przygotuje 

kalkulację dotyczącą ponoszonych kosztów na dowóz dzieci. 
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Robert Borzęcki –  radny 

Stwierdził, że kiedy na początku pytał kierownika o to samo, mówił on o zatrudnieniu firmy 

zewnętrznej. Uważa, że jeśli przy urzędzie zostałby tylko jeden autobus, który można by 

wypożyczać na wycieczki, i zatrudniona zostałaby firma zewnętrzna koszty na pewno byłyby 

mniejsze.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała kierownikowi za udzieloną odpowiedź i dodała, że celowym byłoby 

przedstawienie, na następnej sesji kalkulacji o której mówił kierownik. Dodała, że jej zdaniem 

utrzymanie własnego taboru jest korzystniejsze dla gminy.  

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do omawianego tematu. Przewodnicząca ogłosiła 5-cio 

minutową przerwę.  

Ad. 4 

Informacja o realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny w tym o wynikach 

sprawdzianów i egzaminów na szczeblu szkół podstawowych i gimnazjów. 

Punkt ten został wykreślony z porządku obrad. 

Ad. 5 

Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2012 r. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała obecnych, że radni otrzymali odpowiednio wcześnie materiały do 

omawianego tematu oraz, że temat ten był szeroko omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji. Zaproponowała,  aby radni zadawali pytania, jeśli takie nasunęły im się jeszcze od 

czasu posiedzenia komisji.  

Robert Borzęcki – radny 

Poprosił kierownika Kwiatkowskiego o odpowiedź na pytanie dotyczące różnicy pomiędzy 

kosztami postawienia lamp oświetleniowych, o których mowa w załączniku do omawianej 

informacji.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że koszty w tym przypadku znacznie się różnią, ponieważ nie można 

wykorzystać istniejącego już słupa na zamontowanie lampy oświetleniowej, ale należy 

przygotować wszystko od nowa. Chodzi tu o zrobienie całkiem nowego projektu i 

pociągnięcie znaczącego odcinka przewodu. Dodał, że warunki dotyczące postawienia lampy 

wydaje energetyka i należy wykonać zadanie według otrzymanej dokumentacji.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podsumowując temat, stwierdziła, że wykonanie wszystkich z inwestycji planowanych na 

2012 r. nie jest zagrożone. Wyraziła nadzieję, że uda się zrealizować zaplanowane inwestycje 

do końca bieżącego roku. Nikt z radnych nie miał więcej pytań do omawianego tematu.  
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Ad. 6 

Informacja z wykonania funduszu sołeckiego w 2012 r. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała obecnych, że temat został dokładnie omówiony na wspólnym posiedzeniu 

komisji. Nikt z radnych nie miał więcej pytań do ww. punktu.  

Ad. 7 

Propozycje budżetowe na 2013 r.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła pracownika urzędu o omówienie kolejnego punktu z porządku obrad.  

Jan Surdyka – wójt 

Poinformował radnych, że informacje dotyczące przedstawienia propozycji budżetowych na 

2013 r. nie zmieniły się od czasu omówienia ich na wspólnym posiedzeniu komisji, ponieważ 

nie odbyło się jeszcze spotkanie z kierownikami poszczególnych referatów. Propozycje 

przedstawione na posiedzeniu komisji nie są jeszcze zbilansowane z uwagi na zbyt krótki czas 

na przeanalizowanie materiałów zebranych od kierowników.  Poprosił przewodniczącą, aby 

temat ten został omówiony na kolejnej sesji, kiedy propozycje budżetowe zostaną dokładnie 

zebrane i przeanalizowane.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odpowiedziała, że nie chodzi o dokładne zbilansowanie propozycji, ale o przedstawienie 

głównych najważniejszych inwestycji planowanych na 2013 r. Dodała, że chodzi tylko o 

słowne przedstawienie w jakim kierunku zostaną przeznaczone środki z inwestycji na 

przyszły rok.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział więc że postara się udzielić radnym takiej odpowiedzi. Pierwszą inwestycją 

którą wymienił była budowa przepompowni na Kanale Górnym w Czarnowie. Dodał, że 

zadanie to będzie dofinansowane ze środków unijnych i jest jednym z najważniejszych zadań 

planowanych na przyszły rok. Kolejnym zadaniem na które również można by uzyskać 

dofinansowanie jest  modernizacja kanalizacji i wodociągu na odcinku Przysieka i Górska. 

Jeżeli ta inwestycja zostanie zrealizowana być może uda się zlikwidować oczyszczalnię 

ścieków w Górsku, która w obecnym stanie jest ogromnym problemem dla osiedla. Kolejną z 

głównych inwestycji jest budowa przydomowych oczyszczalni ścieków. Dokumenty dla tej 

inwestycji są już w trakcie przygotowań, czeka nas tylko ogłoszenie przetargu w przyszłym 

roku. Stwierdził, że są ta trzy główne zadania planowane na przyszły rok.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała, czy radni mają pytania do propozycji budżetowych na 2013 r. Powiedziała, że zdaje 

sobie sprawę z tego, że jest to ciężkie zadanie dla pracowników urzędu. Ma nadzieję, że do 

połowy listopada projekt budżetu na przyszły rok wpłynie do biura rady. Nikt z radnych nie 

zadał pytań do omawianego tematu.  

 

 

 

 



 5 

Ad. 8 

Podjęcie uchwał 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła pracownika urzędu gminy o omówienie pierwszego projektu uchwały.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła zmiany w budżecie. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała za wypowiedź. Zapytała ile jest dzieci w wieku przedszkolnym w naszej 

gminie do których za pobyt w przedszkolach poza terenem gminy trzeba dopłacać. Poprosiła 

wójta o udzielenie odpowiedzi na pytania zadane na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Jan Surdyka – wójt 

Jeśli chodzi o ilość dzieci do których edukacji trzeba dopłacać wynosi ona ok. 80 uczniów, ale 

ta liczba jest zmienna. Na pytanie dotyczące zwiększenia środków na budowę chodników 

odpowiedział, że po dokonaniu kalkulacji okazało się, że nie doszacowano kwoty potrzebnej 

na budowę chodnika na odcinku Zławieś Wielka-Pędzewo o kwotę 10 tys. zł. Koszt budowy 

chodnika między urzędem gminy a sąsiadującą firmą wyniósł ponad 20 tys. zł. Największy 

udział w przesunięciu tych środków miało zadanie dokończenia budowy chodnika od ul. 

Jasnej do ul. Piekarskiej w Złejwsi Małej. Koszty tego zadania zostały częściowo pokryte 

przez urząd gminy. Na ten cel wykorzystano również 10 tys. zł z funduszu sołeckiego Złejwsi 

Wielkiej. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała na pytanie zadane na wspólnym posiedzeniu komisji dotyczące przeznaczenia 

środków z funduszu alkoholowego.  Odpowiedziała, że środki te przeznaczone zostaną, na 

szkolenie nowego członka komisji, przeprowadzone zostaną również warsztaty dla 

współuzależnionych. Planuje się zakupienie dodatkowych materiałów do prowadzenia 

świetlic socjoterapeutycznych. Wsparte również zostaną działania grupy AA. Rozważana jest 

również możliwość otwarcia punktu konsultacyjnego dla osób uzależnionych oraz członków 

ich rodzin. Resztę środków planuje się przeznaczyć na zorganizowanie konkursu dla uczniów 

szkół gimnazjalnych o tematyce uzależnień.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odczytała projekt uchwały zmieniającej budżet. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XVIII/119/2012 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

Robert Borzęcki – radny 

Poprosił pracownika urzędu gminy o omówienie ostatniego projektu uchwały.  

Piotr Grodzki – podinspektor ds. promocji gminy i funduszy UE 

Wyjaśnił obecnym, że podjęcie tej uchwały wiąże się z realizacją inwestycji budowa boiska 

wielofunkcyjnego w miejscowości Rzęczkowo. Urząd Gminy wraz z Radą Rodziców oraz 
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Radą sołecką ma zamiar złożyć wniosek o przyznanie pomocy na budowę tego boiska, do 

którego należy dołączyć Plan Odnowy Miejscowości Rzęczkowo. 

Robert Borzęcki – radny 

W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XVIII/120/2012 

w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Rzęczkowo. 

Ad. 9 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

Robert Borzęcki – radny 

Odniósł się do wypowiedzi wójta dotyczącej ASTRO-BAZY i zapytał, kiedy zostanie ona w 

końcu uruchomiona.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że jest to bardzo trudny temat, ponieważ wiele środków z budżetu gminy 

zostało już przeznaczonych na dokończenie zadania. Niestety okazuje się, że nadal nie można 

korzystać z obiektu, ponieważ nie ma tam odpowiedniego ogrzewania i w pomieszczeniu jest 

straszna wilgoć. Wykonano projekt przyłącza ogrzewania centralnego ze szkoły do ASTRO-

BAZY oraz budynku znajdującego się obok sali gimnastycznej, niestety koszt zadania 

wyniesie ponad 70 tys. zł. Jest to bardzo duża kwota, dlatego należy zastanowić się czy środki 

w budżecie pozwolą na wykonanie zadania.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała jak na dzień dzisiejszy wygląda organizacja GZK, który został przekształcony w 

spółkę, jeśli chodzi o odbiór śmieci. Na jakim etapie wdrażania ustawy śmieciowej jest nasza 

gmina oraz czy nie warto pomyśleć o zmianie dostawcy energii, ponieważ obecnie na energię 

przeznaczonych jest wiele środków z budżetu. Stwierdziła, że jej zdaniem zmieniając 

dostawcę energii można zaoszczędzić ok. 9% . 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że od stycznia trzeba będzie dostarczać śmieci na wysypisko w Toruniu, 

dlatego rozmawiał z dyrektorem MPO, aby porozumieć się w sprawie wysokości opłat za 

przekazywanie odpadów. W rozmowie poprosił dyrektora, aby obniżyć koszty dla naszej 

gminy, argumentując tym, że MPO również na naszym terenie ma swoich klientów. Dyrektor 

zaproponował obniżenie tych kosztów o 10%. Jeśli chodzi o wdrażanie ustawy śmieciowej 

tematem zajmuje się Krzysztof Rak i na pewno udzieli pełniejszej odpowiedzi w tej sprawie. 

Temat Zakładu Komunalnego przedstawia się następująco. Jest on w chwili obecnej w 

likwidacji. Trwa etap organizowania członków rady nadzorczej w której skład wejdą na 

pewno 2 osoby, ponieważ trzecia się jeszcze nie zdeklarowała. Po szerokiej analizie 

przeprowadzonej w gronie pracowników postanowiono, że spółka zostanie powołana zgodnie 

z uchwałą rady. Niestety są trudności z logistyką, jeśli chodzi o przejęcie śmieci od 1 stycznia 
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2013 r. Wystąpiono więc z pismem do firmy AGROTECH w którym deklaruje się przejęcie 

sprzętu potrzebnego spółce na prowadzenie działalności oraz zadeklarowano, że 

najbezpieczniejszym terminem na odbiór odpadów będzie data 1 lipca 2013 r. Firma 

AGROTECH dokonała analizy w temacie odbioru odpadów z której wynika, że zajmując się 

tym zadaniem firma może się utrzymać nawet z małym zyskiem. W kolejnym piśmie z urzędu 

gminy zadeklarowano przejęcie pracowników firmy AGROTECH, którzy nie zajmują się 

odbiorem śmieci od 1 stycznia 2013 r. zgodnie z porozumieniem. W piśmie poinformowano 

firmę, że spółka gotowa jest na podpisanie umowy dzierżawy nieruchomości od 1 stycznia 

przyszłego roku, aby móc dostosować pomieszczenia do potrzeb spółki. Przesunięcia w czasie 

są korzystne dla spółki, ponieważ będzie można dokładnie przeanalizować zadanie odbioru 

śmieci wzorując się na AGROTECHU, który od stycznia zajmował będzie się jeszcze tym 

zadaniem. Będzie również więcej czasu na poinformowanie mieszkańców o zmianie 

odbiorców śmieci, aby zmiany te płynnie wprowadzić w życie.  Odpowiadając na pytanie 

dotyczące zmiany dostawcy energii elektrycznej poinformował, że zostały podjęte takie 

działania i nastąpią zmiany w tym temacie. Pozwoli to na oszczędności jeśli chodzi o 

wykorzystywanie energii elektrycznej.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

W imieniu swoim oraz radnych poprosiła o przedstawienie harmonogramu zadań dotyczących 

wdrażania ustawy śmieciowej. Dodała, że wcześniej proszono już o przekazanie takiego 

harmonogramu na piśmie dla radnych.  

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że taki harmonogram jest stworzony. Stoją potężne wyzwania przed urzędem 

jeśli chodzi o wdrożenie nowej ustawy, ponieważ musi nastąpić zmiana całego systemu 

odbioru odpadów. Rada Gminy ma obowiązek do końca bieżącego roku podjąć kilka uchwał 

związanych z funkcjonowaniem tej ustawy między innymi dotyczące częstotliwości wywozu, 

wielkości pojemników na odpady, o sposobie ustalenia opłaty śmieciowej oraz przede 

wszystkim o jej wysokości. W chwili obecnej trwa etap tworzenia bazy danych, ponieważ nie 

ma kompletnej bazy danych z której można by skorzystać. Zarządzeniem wójta powołano 

zespół składający się z ośmiu osób, który zajmuje się zadaniem wdrażania ustawy. 

Dodatkowo w pracach nad bazą danych pomagają stażyści. Tworzony jest również 

harmonogram działań informacyjnych dla mieszkańców w postaci kampanii informacyjnej. 

Radni będą musieli uchwalić również wzór deklaracji, którą będą musieli wypełnić i złożyć 

mieszkańcy. Na tej podstawie dopiero ustalana będzie specyfikacja przetargowa na odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych od mieszkańców. Urząd gminy będzie musiał 

dostarczyć i zebrać deklaracje od mieszkańców oraz wydać im decyzje dotyczące wysokości 

opłat za odbiór odpadów, całe to przedsięwzięcie również wiąże się z kosztami oraz czasem. 

Dodał, że na pewno wielu mieszkańców nie złoży takich deklaracji, dlatego pracownicy liczą 

na pomoc sołtysów, którzy przy okazji roznoszenia nakazów płatniczych będą mogli 

rozdawać jak i zbierać wypełnione deklaracje. Powiedział, że w przerwie postara się 

wydrukować i rozdać radnym harmonogram wdrażania ustawy śmieciowej w naszej gminie.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała za wypowiedź, poinformowała, że nie będzie już przerwy w obradach, ale prosi 

o przesłanie harmonogramu radnym mailowo lub listownie.  
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Ad. 10 

Wolne wnioski i zapytania 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy są informacje w sprawie deklaracji dr Wawrzeńczyka, w których mówił  

o otwarciu apteki w Rzęczkowie oraz o uruchomieniu punktu rehabilitacyjnego.  

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Potwierdził pytanie radnego, niestety odpowiedział, że dr Wawrzeńczyk nie zrobił nic w tej 

sprawie. Trwają uzgodnienia dotyczące rehabilitacji, natomiast otwarcie apteki nie jest już 

aktualne. Zadeklarował spotkanie z doktorem w celu porozumienia się w sprawie utworzenia 

rehabilitacji na terenie gminy. 

Bogdan Pawłowski – radny 

Powiedział, że z funduszu sołeckiego w Cichoradzu przeznaczono środki na podwyższenie 

terenu placu zabaw. Zapytał kiedy zostanie to zrobione. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że gmina ma ziemię i w najbliższym czasie zostanie ona dowieziona na plac 

zabaw. Poinformował radnych, że jeśli chodzi o eksploatację autobusów gminnych wpływa 

również na nią w dużym stopniu wynajem autobusów na wycieczki itp. Dodał, że po 

przeprowadzonej analizie wyłoniło się aż 135 pozycji dotyczących wynajmu autobusów w 

tym roku. Część wyjazdów była nieodpłatna, a część pokrywana tylko w małym stopniu, 

ponieważ stawka wynosiła 2 zł za kilometr. Od września br. stawka podwyższona została do 

kwoty 3,5 zł za kilometr.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Stwierdziła, że warto byłoby obciążać wynajmujących autobusy chociaż za połowę 

potrzebnych środków.  

Sławomir Składanek – sołtys 

Zapytał czy będzie można wykorzystać środki z funduszu sołeckiego przeznaczone na zapłatę 

za projekt budowy chodnika w Czarnowie, jeżeli pozostaną nie wykorzystane. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że jeżeli środki zostaną, będzie można zakupić materiały na budowę chodnika, 

które będą czekać do rozpoczęcia prac.  

Sławomir Składanek – sołtys 

Zapytał, czy ustalono już miejsce, gdzie znajduje się pług do odśnieżania, który w zeszłym 

roku pożyczono od sołectwa. Dodał, że przeznaczono część środków funduszu sołeckiego na 

jego remont, a póki co nawet nie wiadomo gdzie on jest. Zapytał również o rozmowę wójta z 

Panem Roliradem w sprawie rowu wykopanego na Osiedlu Nasza Dolina, który nadal nie jest 

zasypany.  
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Jan Surdyka – wójt gminy 

Odnosząc się do rozmowy z Panem Roliradem powiedział, że rozmawiano o tym, aby zrobił 

on pomiary wysokościowe spływu wody i zamontował odpowiednie urządzenia do tego 

potrzebne, a pracownicy urzędu zasypaliby rów. Niestety Pan Rolirad nie przybył na kolejne 

spotkanie, na którym miały zostać podjęte ostateczne decyzje.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała o wstawienie szyby na przystanku w Gutowie, ponieważ zbliża się zima, a z 

przystanku korzystają dzieci dojeżdżające do szkoły. Przypomniała o rozdzieleniu licznika do 

wody w świetlicy w Gutowie z którego korzystają również mieszkańcy. Zapytała jak jest 

uregulowany odbiór śmieci od mieszkańców, którzy  korzystają z „wiat socjalnych” w 

Gutowie. Podziękowała wójtowi za uprzątnięcie terenu wokół tych pomieszczeń, ale dodała, 

że jeżeli mieszkańcy ci nie będą mieli pojemników na odpady po raz kolejny go 

zanieczyszczą. Zapytała również, dlaczego w naszej gminie tak późno wypłacana jest 

wyprawka szkolna. Poprosiła o odpowiedź na pytanie zadane na poprzednich sesjach 

dotyczące przekazania gminie gruntu po  boisku w Pędzewie.  Zapytała o umowę z firmą 

stawiającą maszty internetowe na terenie gminy oraz o to, czy w naszej gminie działa 

program cyfryzacji.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odnosząc się do tematu masztów internetowych powiedział, że umowa z firmą została 

podpisana w 2011 roku. Poinformował obecnych, że ma sygnały od mieszkańców z których 

wynika, że Internet działa całkiem nieźle.  6 listopada odbędzie się spotkanie z tą firmą na 

którym ustalone zostanie zabezpieczenie oraz przesunięcie odciągów masztów przy 

świetlicach. Powiedział, że zastanawia się nad wstawieniem szyby na przystanku w Gutowie, 

bo znając życie zostanie ona zbita. Dodał, że mimo tego przemyśli w jaki sposób 

zabezpieczyć  przystanek, przed wiatrem. Sprawę licznika wody przekaże pracownikowi. 

Jeśli chodzi o pojemniki na śmieci powiedział, że na pewno mieszkańcy „wiat socjalnych” 

takich nie posiadają. Może być problem z udostępnieniem śmietnika, ponieważ domów 

komunalnych na terenie gminy jest więcej i jeżeli w Gutowie postawiłoby się takie pojemniki 

inni mieszkańcy również o to by się dopominali. Wyprawką szkolną zajmuje się Pani Kapsa i 

to od niej trzeba by uzyskać informację. Odnosząc się do pytania o boisko w Pędzewie 

odpowiedział, że nie podejmował rozmów z Panem Piotrowskim, ale postara się to zrobić.  

Jarosław Karczewski – radny 

Ponowił pytanie sołtysa z Czarnowa odnośnie pługa.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że postara się w przyszłym tygodniu znaleźć miejsce, gdzie pług się znajduje i 

skontaktuje się z sołtysem. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odniosła się do pytania przewodniczącej w sprawie cyfryzacji. Odpowiedziała, że nasz urząd 

nie korzysta z programu cyfryzacji zaproponowanego przez ministra Boniego. Bierzemy 

jednak udział w projekcie Infostrada Kujaw i Pomorza. Projekt ten składa się z dwóch 

modułów, e –administracja i system informacji przestrzennej. W ramach modułu e – 

administracja zawarte są następujące komponenty: elektroniczny obieg dokumentów – będzie 

on funkcjonował w urzędzie; elektroniczna skrzynka podawcza; system obsługi poczty 
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elektronicznej; portal regionalny; regionalny biuletyn informacji publicznej oraz moduł 

płatności internetowych. Infrastruktura sprzętowa i komunikacyjna częściowo została już 

dostarczona do urzędu, mamy serwer w serwerowni, ale jeszcze z niego nie korzystamy. 

Projekt trwa od 2009 roku, ale jest prowadzony przez Urząd Marszałkowski i nasza gmina nie 

ma na to wpływu. Zaplanowane są również usługi instalacyjne oraz szkolenia dla 

pracowników. W ramach systemu informacji przestrzennej przewidziane są moduły 

przeglądania: ewidencji gruntów i budynków; rejestrów miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego i studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gmin; moduł prowadzenia decyzji architektonicznych czyli pozwoleń na 

budowę; moduł przeglądania usług w zakresie ochrony środowiska oraz moduł przeglądania 

ewidencji zabytków. Zakończenie projektu ma nastąpić do końca przyszłego roku. Nasza 

gmina do końca tego roku wniesie wkład w kwocie ponad 3 tys. zł czyli 25% wartości 

serwera który już posiadamy, reszta środków pochodzi z Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego. W przyszłym roku ze środków z budżetu gminy trzeba będzie pokryć 25% 

kosztów zakupu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała za wypowiedź i korzystając z okazji w imieniu wszystkich radnych 

pogratulowała radnemu Pawlikowskiemu zwycięstwa w wojewódzkiej olimpiadzie rolniczej.  

Ad.11 

Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do tematów poruszanych na sesji. O godzinie 16:45 

przewodnicząca zakończyła obrady XVIII sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała: 

Sylwia Sypek 

 


